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Professor Yang graduated at Shenyang Pharmaceutical 
University in 1986, after that he became a tutor and then 
lecturer in China Pharmaceutical University. During the 
period, he learned basic theories of Traditional Chinese 
Medicine at Nanjing University of Traditional Chinese 
Medicine, and conducted research in Gifu Pharmaceutical 
University in Japan as a visiting scholar. In 1993, he studied 
in Chiba University in Japan as a doctoral candidate, and 
obtained the PhD. in Pharmaceutical Science in 1997. Subsequently, Professor Yang 
assumed the duty of a researcher in TaiYo Pharmaceutical Industry Ltd in Japan. In 
2000, he carried out his postdoctoral research in University of British Columbia, 
Canada. One year later, he served in Northern Lipids Inc. in Canada as a scientist to 
develop Liposome Formulation. Over these years, Professor Yang has been engaged in 
development and research in pharmaceutics for chemical and natural active 
pharmaceutical ingredients (API). He has attained remarkable results both in 
publications and pharmacy market products. Currently Professor Yang is focusing on 
the most front-line research of the pharmaceutics to develop the formulation of API 
by combining the theories of Traditional Chinese Medicines (TCM) and Drug Delivery 
System (DDS). 
 
楊智鈞教授 1986 年畢業於瀋陽藥科大學，同年起歷任中國藥科大學中藥製劑學助教

和講師，期間曾在南京中醫藥大學學習中醫藥理論，也曾任日本岐阜藥科大學客座製

劑研究員。楊教授於 1993 年留學日本千葉大學，1997 年獲得藥劑學博士學位並受聘

為日本大洋藥品工業株式會社製劑研究員，2000 年於加拿大 University of British 

Columbia 從事博士後研究，2001 年任加拿大 Northern Lipids Inc.脂質體處方開發科

學家。楊教授多年來研究中西藥藥劑理論，發表論文多篇，并集中開發了中西藥藥劑

產品，其中十多個產品銷售於醫藥市場。楊教授現在的研究集中在中西藥藥劑學研究

開發前沿，結合中醫藥理論和西藥藥物遞送系統理論，開發中西藥藥劑新產品，努力

尋找製劑新方法和新理論。 
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